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Folketingets Miljøudvalg har i brev af 30. april 2012 stillet følgende 

spørgsmål nr. 249 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Benedikte Kiær (KF). 

 

 

Spørgsmål nr. 249 (alm. del) 

Hvilke tiltag vil ministeren iværksætte for at nedsætte visse kommuners 

uacceptable lange sagsbehandlingstider på husdyrgodkendelser til trods for, 

at der indsendes færre ansøgninger om miljøgodkendelse? 

 

Svar 

Som en del af den husdyraftale, der blev indgået i februar 2009 mellem den 

daværende regering og Kommunernes Landsforening, blev der sat fælles mål 

for, hvor længe der må gå, fra kommunen modtager en fuldstændig 

ansøgning om husdyrgodkendelse, til der er truffet en afgørelse i sagen.  

 

Målet var, at fra oktober 2010 er sagsbehandlingstiden 9 måneder for 

godkendelser af store brug efter husdyrgodkendelseslovens § 12, og 6 

måneder for godkendelser af mellemstore brug efter lovens § 11, og af 

arealer efter lovens § 16. Dette flugter det tidsforbrug, kommunerne er 

kompenseret for økonomisk i forbindelse med samlingen af opgaven hos 

kommunerne efter kommunalreformen. 

 

Husdyraftale 1 blev i marts 2011 fulgt op af en husdyraftale 2, der bekræfter 

den fælles målsætning for sagsbehandlingstiderne.  

 

Med de to husdyraftaler er der ikke alene fokus på rimelige 

sagsbehandlingstider, men også iværksat en lang række andre tiltag til at 

understøtte dette, og som efterfølgende er ført ud i livet. De seneste 

opgørelser over sagsbehandlingstiderne viser da også, at de i gennemsnit nu 

ligger på omkring 9 måneder.  

 

Men jeg er helt opmærksom på, at der er kommuner, der har langt længere 

sagsbehandlingstider på trods af aftalen tilbage i 2009, og på trods af de 
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mange tiltag, der samtidig blev aftalt og siden gennemført for at fremme en 

effektiv sagsbehandling.  

 

Derfor er det helt centralt, at det kommunalpolitiske ansvar nu løftes i de 

kommuner, hvor der er urimeligt lange sagsbehandlingstider. 

 

Jeg vil imidlertid gerne understrege, at jeg er åben for en dialog om, hvorvidt 

de nuværende husdyraftaler skal følges op med nye tiltag, der yderligere 

understøtter en effektiv sagsbehandling. Det vil jeg gøre i dialog med de 

involverede parter, så vi får så målrettede og virkningsfulde tiltag, som 

muligt. 

 

Derudover kan jeg oplyse, godkendelse af og tilsyn med husdyrbrug indgår i 

den igangværende evaluering af kommunalreformen på natur- og 

miljøområdet. Det fremgår af kommissoriet, at det skal analyseres, hvordan 

opgaven organiseres mest hensigtsmæssigt, herunder med henblik på at 

understøtte en mere effektiv sagsbehandling.  

 

 

 

Ida Auken / Claus Torp 

 


